

Title (en)

Article dispenser and its use.

Title (de)

Warenabgabevorrichtung und Verwendung derselben.

Title (fr)

Distributeur de marchandises et son application.

Publication

**EP 0354358 A2 19900214 (DE)**

Application

**EP 89112513 A 19890708**

Priority

- CH 235989 A 19890622
- CH 281688 A 19880723

Abstract (en)

The dispenser processes a pillar-shaped housing (1) in which are located a storage magazine (7) for available articles (8), an article shaft (2) for the entry and exit of the articles, electromechanical means (9a-9c) for transporting the articles between the storage magazine and the article shaft, and a control unit (10) comprising a computer. Provided on the housing are an operating part having a keyboard (3) and a display (4), and a magnetic card reader/writer (6), which are accessible from outside. The computer software implementations comprise a user access monitoring and recording system, an article stock-control system and a customer account system. The dispenser is so designed that it can both supply selected articles via the operating part and take back appropriate articles, the movements of articles being automatically recorded in a user-specific manner. The dispenser can thus be used as an automatic article lender, particularly for video cassettes or the like. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Vorrichtung weist ein säulenförmiges Gehäuse (1) auf, in dem sich ein Vorratsmagazin (7) für angebotene Waren (8), ein Warenschacht (2) zur Ein- und Ausgabe der Waren, elektromechanische Mittel (9a-9c) zum Transport der Waren zwischen Vorratsmagazin und Warenschacht sowie eine durch einen Rechner gebildete Steuerungseinrichtung (10) befinden. Von aussen zugänglich sind am Gehäuse ein Bedienteil mit einer Tastatur (3) und einer Anzeige (4) sowie ein Magnetkartenleser/schreiber (6) vorgesehen. Im Rechner softwaremäßig implementiert sind ein Benutzer-Zutrittskontroll- und Registriersystem, ein Warenlagerverwaltungssystem und ein Kundenbuchhaltungssystem. Die Vorrichtung ist so ausgelegt, dass sie sowohl über das Bedienteil ausgewählte Waren abgeben als auch entsprechende Waren wieder zurücknehmen kann, wobei die Warenbewegungen automatisch benutzerspezifisch registriert werden. Die Vorrichtung ist somit als Waren-Verleihautomat, insbesondere für Video-Kassetten oder dergleichen einsetzbar.

IPC 1-7

**G07F 7/00; G07F 7/06; G07F 11/54; G07F 11/56**

IPC 8 full level

**G07F 11/00** (2006.01); **B65G 1/133** (2006.01); **B65G 1/137** (2006.01); **G07F 7/00** (2006.01); **G07F 7/06** (2006.01); **G07F 9/10** (2006.01);  
**G07F 11/54** (2006.01); **G07F 11/56** (2006.01); **G07F 17/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G07F 7/069** (2013.01); **G07F 9/10** (2013.01); **G07F 11/54** (2013.01); **G07F 11/56** (2013.01)

Cited by

DE4237041A1; EP0908856A3; CN111784914A; WO9918547A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0354358 A2 19900214; EP 0354358 A3 19900307; JP H02176894 A 19900710**

DOCDB simple family (application)

**EP 89112513 A 19890708; JP 19042489 A 19890721**